

KERATAN AKHBAR

TARIKH : 2 MAC 2024
AKHBAR : UTUSAN MALAYSIA
MUKA SURAT : 5

'Hidup di bandar sangat perit'

'Hidup di bandar sangat perit'

Oleh AMREE AHMAD
@amreeahmad@berita.uny

PUTRANYA: Kehidupan penduduk berpendapatan rendah di bandar-bandar adalah jauh lebih sukar berbanding persempit yang selera ini khususnya mereka mampu hidup senang.

Deretan pandangan aktiviti sosial terpacat, Dr. Lin Mui Kiang ketika menjadi ahli panel Diskusi Muzani 2 bersempena dengan Kongres Ekonomi Damai-petera 2024 di sini serdadu.

Secara umumnya, kata beliau, perolehi kos sara hidup bulanan di tempa ini adalah RM9,000 untuk satu keluarga dengan empat orang rakan jika seorang individu sahaja perlu bersetia RM4,000.

Malangnya, kata Mui Kiang, ramai B40 di bandar berpendapatan kurang daripada itu malah ada merentasi upah basuh kadar minimum ditetapkan kerajaan iaitu RM1,500 sebulan.

"Jadi mereka tidak mampu menampung taraf hidup elemen kurang kemahiran selari persaingan sengit dengan wang asing dan berlepas jenayah di kawasan berisiko tinggi," ingatnya.

Mui Kiang yang juga Timbalan Presiden Peratuan Pengalakan Melayan Perseburangan Malaysia (SDG) berkata, kebanyakannya mengalami kemiskinan akibat kos sara hidup tinggi di bandar-bandar.

"Ramai berhijrah dari luar bandar kerana menyifatkan kos sara mampu menampung gash diri tetapi apa yang berlaku, kehidupan mereka jadi semakin sukar jua lebih perit," katanya.

Situasi itu jelas Mui Kiang, mengkritik mereka hanya mampu bertahan diri kerana berpendapat masa depan mereka tidak dipikirkan setepan termasuk kerjaya.

Selain itu, kata beliau, faktor berbeza turut diutamakan mereka kurang maklumat mengenai banyak bantuan yang sebenarnya ada ditawarkan oleh pelbagai agensi awam.

Ditanya itu, katanya, dipertoleh hasil tinjauan pasukannya meliputi 15 kawasan parlimen yang dilaksanakan dari 2020 sehingga tahun lepas bagi mengenal pasti apa itu tersebut.

Berdasarkan pemerhatian itu, golongan miskin bandar dipertoleh menjadi amat sukar bagi mencari pekerjaan terutama dalam kalangan Orang Kurang Upaya, ibu tunggal dan pesara.

Selain itu, beliau berkata, Mui Kiang berpendidikan setakat sekolah menengah dan tiada kemahiran atau modal meskipun bernilai untuk cuba menyalah perniagaan kecil.

"Keputusan yang kami terima juga menjadi terpacat tidak mampu sewa rumah walau kos rendah dan gash terus daga kerja kerana tidak 'sah' dengan orang dalam," katanya.

Antara yang, ramai terpacat dengan tawaran pekerjaan di luar negara kerana yakinlah upah tinggi kerana berpendapat sesuatu pemukiman di Malaysia tidak bertukar didiami.

Selain itu, beliau menyifatkan baik sekiranya pihak kerajaan prihatin ke arah rumah kebanyakannya bandar dan tidak meninggalkan golongan ini dengan banyak kemah.

